
خط ديدگاه

 حمام خون در خيابان هاى 
پايتخت   انگليس 

 ساندى تايمز: در ادامه حوادث مرگبار در خيابان هاى لندن، 
شب دوشــنبه در دو حادثه تيراندازى و حمله با سلاح سرد 
3 نوجوان كشته و زخمى شــدند. حوالى ساعت 9:35 شب 
گذشــته به وقت محلى پليس انگليس يك دختر 17 ساله را 
در حالى كه به وســيله گلوله هدف قرار گرفتــه بود در يكى 
از خيابان هاى «تاتنهام» لندن پيــدا كرد اما تلاش نيروهاى 
امدادى براى نجات جان وى بى نتيجه ماند و حدود يك ساعت 
بعد اين نوجوان بر اثر شدت جراحات جان خود را از دست داد.
حدود 25 دقيقه پس از اين حادثه نيروهاى پليس گزارشى از 
زخمى شدن دو دانش آموز در منطقه «والتامستو» در شرق 
لندن دريافت كردند.در اين حادثه يك نوجوان 16 ســاله به 
وسيله گلوله و يك نوجوان 17 ساله نيز به وسيله چاقو هدف 
قرار گرفته  و مجروح شدند.اين حوادث در حالى روى داده كه 
رسانه هاى انگليس گزارش دادند در ماه فوريه 15 تن در لندن 
در مقابل 14 نفر در نيويورك براثر حمله با چاقو جان باختند 
و اين در حالى است كه هر دو شهر به لحاظ جمعيتى يكسان 

هستند.«ساندى تايمز» تخمين زد كه آمار آدم كشى در ماه 
مارس نيز احتمالاً بيشــتر و يا در بهترين حالت برابر با آمار 
نيويورك بوده و بر اســاس اعلام پليس لندن 22 تن در ماه 
مارس به قتل رســيده كه اين پديــده در نيويورك 21 فقره 

گزارش شده است.
اين نشريه انگليسى بابيان اينكه در بازه زمانى 14 تا 20 مارس 
8 نفر به قتل رسيده نتيجه گرفته كه سرجمع آمار افرادى كه 
در لندن جان باخته اند، حتى صرف نظــر از قربانيان حوادث 
تروريستى حدود 38 درصد نسبت به ســال 2014 افزايش 

داشته است.

عمليات مسلحانه براى كشف 
555 كيلوگرم ترياك 

خط قرمز: فرمانده انتظامى خراســان رضوى از كشــف 
محموله ســنگين مواد مخدر در مسير بجستان به مشهد 
خبر داد. ســرتيپ قادر كريمى گفت: جان بركفان مركز 
عمليات ويژه پليس مبارزه با مواد مخدر خراســان رضوى 
با ردزنى هاى گسترده و اقدام هاى نفوذى در مبدا ورودى 
استان مستقر شــدند و در عملياتى هماهنگ با فرمانده 
انتظامى شهرستان بجستان خودروى پژو سوارى حامل 
مواد افيونى را شناسايى و به راننده آن دستور ايست دادند. 
سوداگر مرگ بدون توجه به دستور ايست با سرعت متوارى 
شــد كه مأموران انتظامى در تعقيب و گريز پليسى، اقدام 
به تيراندازى كردند كه خودروى پــژو واژگون و مأموران 
انتظامى،قاچاقچى را كه مصدوم شــده بود دستگير و در 

بازرسى از اين خودرو 555كيلوگرم ترياك كشف كردند. 

لندكروزهاى ميلياردى پليس زيرپاى 
فرماندهان ستادى

تســنيم: تعدادى از لندكروزهاى جنجالى چند صد ميليون تومانى كه 
مدتى پيش ورودشــان به ناوگان پليس حاشيه ساز شــده بود، به جاى 
بكارگيرى در يگان هاى عملياتى زير پاى فرماندهان ســتادى قرار گرفته 
اســت.ورود جنجالى لندكروزهاى چند صد ميليونى به ناوگان پليس آن 
هم در دقيقه 90 و تنها چند روز مانده به آغاز ســال 97 كه اتفاقاً شعار آن 
حمايت از كالاى ايرانى بود در حالى اتفاق افتاد كه بحث ها و حاشيه هاى 

زيادى پيرامون اين ورود جنجالى شكل گرفت.
طى سال هاى اخير شايد موفق ترين نمونه تغيير ناوگان خودرويى پليس 
مربوط به دورانى باشد كه خودروهاى فرسوده پيكان و تويوتا كريسيداى 
ژاپنى كه عملكرد چندان قابل قبولى در مأموريت هاى پليسى نداشتند، 
جاى خود را به بنزهايى دادند كه بــه آخرين تجهيزات ارتباطى و امنيتى 
و پليسى مجهز بودند و با ورودشان نه تنها تحولى در انجام مأموريت هاى 

پليس كه حتى در نوع نگاه مردم به نيروى انتظامى نيز ايجاد كردند.
پس از ورود بنزهاى E و c۲۴۰ به رده هــاى مختلف پليس و بكارگيرى 
اين خودروها در انواع مأموريت هاى پليســى درون شهرى و جاده اى در 
همه يگان هاى پليس، تا ســال ها مردم پليس را با بنز مى شــناختند و به 
نظر مى رسيد اين خودرو توانست پاســخگوى بخش عمده اى از نيازهاى 
عملياتى و مأموريتى نيروهاى انتظامى باشــند.اما بعد از گذشــت چند 

سال و فرسودگى بنزهاى 
پليس، فرماندهان نيروى 
انتظامى دســت بــه كار 
نوســازى ناوگان پليس 
شــدند و على رغم ادعاى 
انجــام آزمايش هاى فنى 
و تخصصــى خودروهاى 
داخلــى و خارجى پيش 
از اضافه شــدن به ناوگان 

پليس، بارها بخت و اقبال پليس را امتحان و با ســعى و خطا بر روى تعداد 
زيادى از خودروها آرم پليس را حك كردند و درنهايت به دنبال ناكارآمدى 
هريك از اين خودروها، شانس خود را دوباره امتحان كرده به سراغ خودروى 
ديگرى رفتند و ايــن چرخه بارها و بارها ادامه يافــت. ادامه دار بودن اين 
چرخه ناقص و پرهزينه تا جايى بود كه لباس پليس بر تن انواع خودروها 
پوشيده شد ولى اين داستان به انتهاى خود نرسيد؛ از پرايد و سمند پليس 
تا مگان و مزدا 3 و سراتو. حتى پاى ماكســيما، تيانا، زانتيا و ويتارا هم به 
ميان كشيده شد و سرنخ اين كلاف سردرگم در اسفند امسال به خودروى 
لوكسى رسيد كه قيمت چند صد ميليونى آن حرف و حديث هاى بسيارى 
به دنبال داشــت. با رونمايى از لندكروزهاى جديد پليس على رغم برخى 
استقبال هايى كه از مجهز شدن پليس ايران به خودروهاى روز دنيا شد ولى 
پاى انتقاداتى جدى هم به ميان آمد؛ انتقاداتى كه مهمترين آن ها چرايى 
به كارگيرى خودرويى لوكس بود كه هريك از آن هــا قيمتى بالغ بر نيم 
ميليارد تومان دارد و اين در حالى است كه مى شد با جست وجوى بيشتر 
ليســت بلندبالايى از خودروهاى پرقدرت با توان مانور بالا را تهيه كرد كه 
قيمتى به مراتب كمتر از اين خودروى لوكس دارند. با وجود تمام اين حرف 
و حديث ها، نكته قابل توجه ديگر كه جاى سوال جدى دارد آن است كه به 
طور قطع ورود لندكروزهاى چند صد ميليونى به ناوگان پليس براى انجام 
بهتر، سريع تر و مؤثرتر مأموريت هاى پليســى بوده ولى در روزهاى اخير 
شاهد هستيم كه تعدادى از فرماندهان ســتادى نيروى انتظامى و راهور 
خودروهاى قبلى خود را با لندكروزهاى لوكس فوق مدرن تعويض كرده اند 
و اين خودروها كه مى بايســت در مناطق عملياتى و در اختيار يگان هاى 
مأموريتى قرار گيرد زير پاى مديران و فرماندهان ستادى قرار گرفته است.

خط خبر

سال و فرسودگى بنزهاى 
پليس، فرماندهان نيروى 
انتظامى دســت بــه كار 
نوســازى ناوگان پليس 
شــدند و على رغم ادعاى 
انجــام آزمايش هاى فنى 
و تخصصــى خودروهاى 
داخلــى و خارجى پيش 
از اضافه شــدن به ناوگان 

خط قرمز- سعيد كوشافر: شــب از نيمه 
گذشــته بود كه جوانك آخرين حرفهايش را 
زد،تهديد ميكردو فرياد مى كشــيد اما كسى 
اورا جــدى نمى گرفت. جوان 17ســاله رو به 
شوهرخاله اش كرد وگفت قهوه خانه ات را با همه 
كسانى كه اينجا هستندو من را جدى نمى گيرند 
به آتش مى كشم. شوهرخاله اش اما خونسرد به 
او نزديك شــدو گفت كه درست نيست مسئله 
شخصى ميان من وخودت را مقابل همه فرياد 
بكشــى، برو و هروقت آرام تر شدى بيا تا با هم 

صحبت كنيم. 
پسرجوان اندكى ساكت شد انگار كه مى خواست 
افكارش را سامان دهد؛ شوهرخاله هم كه خسته 
از يك روز پركار بود به قسمت عقب قهوه خانه 
رفت و از حاضران خواست كه اندك اندك ساز 
رفتن را كوك كنند. عقربه هاى ساعت وارد روز 
14شده بود اما نحسى سيزده گريبان اين قهوه 
خانه را گرفته ورها نمى كرد. پســر جوان براى 
لحظاتــى از قهوه خانه خارج شد.شــوهرخاله 
به گمان اينكه او به خانه اش رفته اســت نفس 
راحتى كشيد و روى صندلى نشست اما ناگهان 
متوجه ورود سراســيمه جوانى شد كه ظرفى 
دريك دست و فندكى دردست ديگرش داشت. 
هيچ فرصتــى براى عكس العمــل نبود و فقط 
شعله هاى آتش بود كه حاضران درقهوه خانه را 

محاصره كرده بود.
همسايه ها و عابران با ديدن شعله هاى سركش 
آتش و فريادهاى استمداد مردانى كه درمحاصره 
دود وحرارت بــه انتهاى قهوه خانــه پناه برده 
بودند؛ موضوع را به آتش نشانى و پليس اطلاع 
دادند تا شــايد روزنه اميدى براى زنده ماندن 
آن ها پيدا كنند؛ تلاشــى كه البتــه به نتيجه 

نرسيد. 
* 10 نفر در قهوه خانه سوختند

ساعاتى بعد از حادثه رئيس سازمان آتش نشانى 
و خدمات ايمنى شهردارى اهواز گفت: در آتش 
سوزى بامداد سه شــنبه در يك قهوه خانه 10 
نفر جان باختند و6 نفر ديگر مصدوم شــدند. 
رئيس آتش نشــانى هنوز خبر نداشت كه يكى 
از مصدومان دربيمارستان بدرود حيات خواهد 
گفت. هاشم عفراوى جوان 19ساله كه در حادثه 
قهوه خانه نــوراس منطقه كيان اهــواز دچار 
70 درصد سوختگى شــده بود ساعاتى بعد در 
بيمارستان طالقانى اهواز جان باخت. آتش پاد 
تراب پور اظهار كرد: اين آتش ســوزى ساعت 
01:05 بامداد سه شنبه در منطقه كيان اهواز به 
آتش نشانى اعلام شد و آتش نشانان چهار دقيقه 
بعد به محل رسيدند. رئيس سازمان آتش نشانى 
و خدمات ايمنى شــهردارى اهواز افزود: آتش 
بسيار سنگين بود و براى مهار آتش و خاموش 
كردن آن 6خودروى ســنگين آتش نشانى به 
محل اعزام شدند.وى بيان كرد: با توجه به حجم 
آتش، نيروهاى امدادى تلاش كردند از سرايت 

آتش به مكان هاى اطراف جلوگيرى كنند.
تراب پــور توضيح داد: براســاس شــواهد و 
گفته هاى اهالى 10 نفر در ايــن مكان حضور 

داشته اند.وى تصريح كرد: در اين آتش سوزى 
ســه نفر از اهالى محل و ســه آتش نشان نيز 
مصــدوم شــدند.وى توضيــح داد: بــا تلاش 
آتش نشانان 10جسدى كه در انتهاى قهوه خانه 
محبوس شده و سوخته بودند كشف و از محل 

خارج شده و آتش نيز به طور كامل مهار شد.
 همچنيــن مديــر روابــط عمومى ســازمان 
آتش نشــانى و خدمات ايمنى شهردارى اهواز 
 اظهار كرد: به دنبال تماس شهروندى با سامانه 
125 ســازمان آتش نشــانى و خدمات ايمنى 
شــهردارى اهــواز در ســاعت 01:05 بامداد 
چهاردهم فروردين مــاه و گزارش وقوع حريق 
در يك قهوه خانه در بازار كيــان اهواز واقع در 
نبش خيابان مــدرس، بلافاصلــه اكيپ هاى 
آتش نشــانى از سه ايســتگاه همجوار به محل 
حادثه اعزام شدند و ظرف چهار دقيقه به محل 
حادثه رسيدند.وى با بيان اينكه آتش سوزى اين 
قهوه خانه گسترده و سنگين بوده است، افزود: 
آتش نشانان به محض رسيدن به محل حادثه با 
شعله هاى سركش آتش روبه رو شدند كه تمام 
قهوه خانه را در كام خود فرو برده بود.حق شناس 
ادامه داد: آتش نشانان موفق به نجات شش نفر از 
شعله هاى گسترده اين حريق شدند كه همگى 
دچار مصدوميت هايى شده بودند. متاسفانه با 
وجود تلاش هاى بســيار آتش نشانان 10 نفر از 
حاضران در انتهاى قهوه خانه محبوس شدند و 
جان باختند. در عمليات اطفا حريق سه نفر از 

آتش نشانان نيز مصدوم شدند. 
* دستگيرى عامل آتش سوزى

اما فرار اين جوان از محــل حادثه خيلى دوام 
نياورد و با بررســى كارآگاهان پليس آگاهى از 
محل حادثه و انجام تحقيقات ميدانى جوانى به 
هويت «م - م» كه مظنون اصلى آتش ســوزى 
بوده را در كمتر از چهار ســاعت شناسايى و با 
هماهنگى مرجع قضائى در يك عمليات ضربتى 

در مخفيگاهش دستگير كردند.
دراين خصــوص فرمانــده انتظامى اهــواز از 
دستگيرى مظنون اصلى قتل 11 نفر در قهوه 
خانه اى در شهرســتان اهواز در كمتر از چهار 
ساعت خبر داد.سرهنگ محمد صفرى گفت: 

در پى اعــلام مركز فوريت هاى پليســى 110 
مبنى بر وقوع آتش سوزى در يك قهوه خانه اى 
در شهرستان اهواز، بلافاصله مأموران پليس و 
نيروهاى امدادى در محل حادثه حاضر شدند.
اين مقام انتظامى با بيان اينكه آتش ســوزى 
بسيار گسترده بوده است، اظهار كرد: مأموران 
آتش نشانى حريق را مهار كردند اما متاسفانه در 
اين حادثه 11 نفر كشته و پنج نفر ديگر مجروح 
شدند كه توسط نيروهاى امدادى به بيمارستان 

منتقل شدند.
ســرهنگ صفرى تصريح كرد: با بررسى دقيق 
و موشــكافانه كارآگاهان پليس آگاهى از محل 
حادثه و انجــام تحقيقات ميدانــى يك نفر به 
هويت «م - م» كه مظنون اصلى آتش ســوزى 
بوده را در كمتر از چهار ســاعت شناسايى و با 
هماهنگى مرجع قضائى در يك عمليات ضربتى 

در مخفيگاهش دستگير كردند.
برخى از شاهدان عينى، علت آتش سوزى اهواز 
را اقدام جنون آميز يك مرد با هويت نامشخص 
كه در شرايط نامتعادل با پاشيدن بنزين قهوه 
خانه را به آتش كشيده است، عنوان مى كنند. 
طبق اخبار واصله، متهم دســتگير شده آتش 
ســوزى قهوه خانه كوى علوى اهــواز، كارگر 
اخراجى آنجا و از اقوام نزديك مالك قهوه خانه 
بوده اســت و با انگيزه انتقام جويى دســت به 

جنايت زده است. 
سرهنگ محمد صفرى در خصوص جزئيات 
بيشــترى از عامل حادثه آتش ســوزى قهوه 
خانه اى در منطقه كيان اهواز اظهار كرد:فرد 
دستگير شده يك جوان 17 ساله است كه به 
علت اختلاف با مدير قهوه خانه كه شوهر خاله 
وى به شمار مى رود، دســت به اين اقدام زده 
است.متهم بعد از دســتگيرى به اقدام جنون 
آميز خود اعتراف كرده اســت و بازســازى 
صحنه جرم نيز در محل در صبح ســه شنبه 

انجام شده است.
همچنين فرمانده انتظامى خوزستان با بيان اين 
مطلب كه مأموران پليس توانستند در كمترين 
زمان ممكن، عامل اصلى آتش سوزى را با دو نفر 
از همدستانش شناسايى كنند، گفت: اين سه 

نفر در كمتر از چهار ساعت شناسايى و دستگير 
شده و به مقر پليس آ گاهى منتقل شدند.سردار 
عباس زاده بــه تحقيقات انجام شــده از متهم 
پرداخــت و تصريح كرد: متهم بــه صراحت به 
آتش ســوزى اعتراف و انگيزه خود را اختلاف 

شخصى عنوان كرد.
* اعتراف مظنون اصلى

دراين راستا سرپرست فرماندارى اهواز با اشاره 
به تعمدى بودن حادثه آتش سوزى در قهوه خانه 
بازار كيان اهواز و كشته شــدن 11 نفر گفت: 
مظنون اصلى اين حادثه به صراحت به جنايت 
خود اعتراف كرده اســت.نبى االله خون ميرزايى 
با اشاره به آخرين وضعيت بررسى ابعاد حادثه 
آتش ســوزى قهوه خانه نورس بازار كيان اهواز 
اظهار كرد: ايــن حادثه تعمدى بوده اســت و 
مضنونين حادثه در ظرف كمتر از چهار ساعت 
پس از وقوع آتش ســوزى با اقدام مؤثر نيروى 
انتظامى اهواز و همكارى ســربازان گمنام امام 
زمان(عج) شناسايى و دســتگير شدند.وى با 
بيان اينكه مظنون اصلى اين حادثه به صراحت 
به جنايت خود اعتراف كرده است، افزود: انگيزه 
عامل اين جنايت شــخصى بوده اســت. متهم 
اصلى اين حادثه با صاحب قهوه خانه نســبت 
خويشــاوندى دارد و به صراحت به جرم خود 
اعتراف كرده است.سرپرست فرماندارى اهواز 
بيان كرد: ساير جنبه هاى پرونده اين حادثه در 
دست بررسى قرار دارد. در اين حادثه تاكنون 11 
نفر جان باخته اند و پنج نفر به صورت مستقيم و 
غيرمستقيم مصدوم شدند كه چهار نفر از آن ها 

در بيمارستان بسترى هستند.
* اسامى كشته ها و مصدومان

مدير روابط عمومى مركــز مديريت حوادث و 
فوريت هاى پزشكى خوزستان گفت: 11 نفر در 
اين آتش سوزى كشته شدند كه تنها هويت 5 
نفر آن ها مشخص شده و بقيه 6 جسد به دليل 
همراه نداشتن مدرك شناسايى و يا سوختگى 

بالا تا اين لحظه احراز هويت نشده اند.
وى تصريح كرد: جسدهاى 5 كشته اين حادثه 
به نام هاى هاشــم عفراوى 19 ســاله، حسن 
حيدرى، عدنان عفــراوى، فواد غافلى و فرحان 

حردانى شناسايى شده اند.
رفيعى درخصوص هويت مصدومان يادآور شد: 
حمزه طائى 32 ساله با 43 درصد سوختگى، و 
فواد عامرى پور 27 ساله با 21درصد سوختگى 
به بيمارستان طالقانى اهواز منتقل شدند.وى 
ادامه داد: عبدالحسين غافلى63 ساله صاحب 
قهوه خانه بر اثــر دود گرفتگى و ناراحتى قلبى 
مصدوم شــد كه در بيمارســتان كرمى اهواز 
بسترى است. مدير روابط عمومى مركز مديريت 
حوادث و فوريت هاى پزشكى گفت: سيد احمد 
فاطمى 37 ساله نيز كه بر اثر استنشاق دود دچار 
مشكل شده بود به بيمارستان گلستان منتقل 
شــد.رفيعى توضيح داد: در اين حادثه يكى از 
آتش نشانان به نام صلاح الهايى سحر هم دچار 
دودگرفتگى شد كه در بيمارستان كرمى مداوا 

و سپس ترخيص شد.

11مشترى قربانى اختلاف پسر جوان با شوهرخاله اش 

آتش درقهوه خانه 
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پيشنهاد دينامو زاگرب جدى شد

محرمى در آستانه جدايى 
از سرخپوشان

مهابادى: مقابل استقلال براى 
آبرويمان بازى مى كنيم
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بالا رفتن نرخ ارز بلاى جان باشگاه هاى ايرانى شد 

دلار عليه فوتبال وطنى!
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يك چهارم نهايى ليگ قهرمانان و مصاف بهترين خط حمله هاى اروپا

11ليورپول- سيتى؛ خون به پا مى شود؟



بالا رفتن نرخ ارز بلای جان باشگاه های ایرانی شد

دلار علیه فوتبال وطنی!

پاسخ های تاج به آخرین حواشی قبل از جام جهانی

تیم ملی با لباس های نامرئی مقابل برزیل

سینا حسینی : با نزدیــک شدن به پایان 
رقابت های لیگ هفدهم و بالا رفتن نرخ ارز 
یکی از دغدغه هــای اصلی و بزرگ مدیران 
باشــگاه های لیگ برتری موضــوع تامین 
هزینه های سرســام آور دستمزد بازیکنان 
و مربیــان غیر ایرانی بــرای تمدید قرارداد 
آنهاســت. بزرگترین مشــکل برای دو تیم 
بزرگ پایتخت اســت که در حال حاضر بنا 
دارند با مربیــان غیر ایرانی خــود قرارداد 
همکاری شــان را تمدید کننــد. هرچند 
مدیران استقلال برای آرام نگه داشتن فضا 
به هواداران خود وعده تمدید قرارداد شفر را 
داده اند اما خودشان نیز به خوبی می دانند با 
ارز بالای پنج هزار تومان کار دشواری برای 

تامین منابع ارزی دارند .
 *ده میلیارد برای حفــظ کادر فنی 

سرخابی!
با در نظر گرفتن ارقام مطرح شده بایستی هر 
یک از دو باشگاه مبلغی حدود چهار میلیارد 
برای راضی نگه داشتن مربیان خود پرداخت 
کنند تا آنها با این دو باشگاه همکاری خود را 
ادامه دهند؛ اما این تمام داستان نیست، این 
باشگاه ها به همان مقدار که با مشکل تامین 
هزینه تمدید قرارداد رو به رو هســتند باید 
دو سوم از این رقم را نیز برای سایر اعضای 
غیر ایرانی کادر فنی خــود کنار بگذارند تا 
همکاران برانکو و شــفر هم راضی به ماندن 

روی نیمکت این دو تیم شوند.
*ارقام نجومی برای بازیکنان خارجی!

هرچند برانکــو به دلیــل محرومیت از دو 
پنجره نقل و انتقالات فیفا قــادر به خرید 
بازیکن خارجی جدید نیست اما ماموریت 
گرشاسبی برای متقاعد ســاختن گاودین 
منشا ، بشار رسن و رادوشوویچ برای تمدید 
قرارداد سختی های خاص خود را به دنبال 
دارد. برای اســتقلال اما داســتان به گونه 

دیگری است، مدیرعامل استقلال در برهه 
کنونی علاوه بر تمدید قــرارداد مامه تیام ، 
سرور جپاروف باید برای شفر طبق شروط 
تمدید قراردادش سه بازیکن بزرگ خارجی 
اســتخدام کند که این اتفاق نیز برای آنها 
چالشی بزرگ به حساب می آید. باشگاه هایی 
نظیر ســپاهان، ذوب آهن،تراکتورسازی، 
پدیده که برخــی از اعضــای کادر فنی و 
بازیکنان آنها خارجی هستند نیز به همین 

درد گرفتارند. 
مســافرت های خارجــی بلای جان 

آسیایی ها!
ما چهــار باشــگاهی کــه بــه عنوان  ا

نماینــدگان ایران در رقابــت های لیگ 
قهرمانان آســیا حضور خواهند داشــت 
یک مشــکل بزرگتر از ســایر باشگاه ها 
دارند. آنهــا جدا از پرداخت دســتمزد 
برای بازیکنان و مربیــان خارجی خود 
باید بودجه ای قابــل توجه برای حضور 
در مسابقات آسیایی را نیز کنار بگذارند 
تــا هزینه هــای جاری مســافرت های 
خارجی، ترانسفر و اقامت در کشورهای 
مختلف را پرداخت کنند تــا بتوانند در 
کنار رقبــای مولتی میلیــاردر خود در 
قاره آســیا  حرفی برای گفتن داشــته 
باشند. این داســتان شــامل برگزاری 

اردوهــای خارجــی هــم برای ســایر 
تیم های لیگ برتری خواهد شــد. کما 
اینکه پــارس جنوبی بــه تازگی اردوی 

اسپانیا را لغو کرد.
دردسر برای باشگاه های بدهکار!

باشگاه هایی نظیر پرسپولیس، استقلال، 
پدیده، استقلال خوزســتان که در حال 
حاضر پرونده مفتــوح در فیفــا دارند با 
احتســاب قیمت کنونی دلار و یورو باید 
مبلغ بیشتری به عنوان غرامت به شاکیان 
غیر ایرانی خود بپردازند که این مســئله 
نیز آنها را با بحــران مالی بزرگی رو به رو 

خواهد ساخت.

 فوتبال  امیرمحمد سلطان پور    برنامه نود در اولین برنامه 
خود در سال جدید به چند حاشــیه پیرامون تیم ملی پرداخت 
که یکی از آن ها پیرامون بازی های تدارکاتی تیم ملی و دیگری 
سرنوشت پیراهن این تیم در روسیه می شد. مهدی تاج روی خط 
برنامه نود به این مباحث مطرح شده توسط عادل فردوسی پور 
پاسخ داد. پاسخ هایی که در شبکه های اجتماعی و میان مردم 

بازخورد های اکثرا منفی را دریافت کرد.
*لباس نامرئی برای تیم ملی

در حالی هنوز فراموش نکرده ایم که در بازی مقابل آرژانتین در جام 
جهانی 2014، گزارشگر انگلیسی بازی، صحبت های خود را در مورد 
ایران با جمله »آن ها تیمی هستند که حتی اجازه ندارند لباس های 
خود را تعویض کنند شروع کرد«، شاید افرادی مانند تاج و ساکت 
با تجارب زیادی که در فعالیت های پیش از حضور در بدنه ریاست 
فوتبال دارند، می توانند اینگونه بحث ها را در مقابل خبرنگاران ایرانی 
به نفع خود منحرف کرده و کامــلا تکذیب کنند. اما صحبت های 
گزارشگر نشان می داد این نگاه با سیاست های مدیریتی فوتبال ما 
به وضعیت تیم ملی وجود داشته، و بحث های اخیر پیرامون عقد 
قرارداد فدراسیون با شرکت آدیداس نیز هیچ کمکی به بهتر شدن 
این شرایط نمی کند. در حالی که شرکت های تولید کننده لباس 
31 تیم ملی، پیراهن های این تیم ها را در جام جهانی پیش رو به 
صورت رســمی معرفی کرده اند، تنها ایران است که هنوز تکلیف 
پیراهن و همکاری اش با شــرکت آدیداس مشخص نیست. به جز 
بحث معرفی نشدن رسمی، شکل متفاوت طراحی و کیفیت لباس 
های آدیداس برای ایران در بازی های تدارکاتی پیش از جام جهانی، 
با تمامی تیم هایی که این شرکت بزرگ وظیفه تولید لباسشان را به 
عهده دارد، نشان می داد که یک جای کار مشکل دارد. نود این سوال 

را مطرح کرد و تاج در پاسخ به آن، بحث عدم بسته شدن قرارداد به 
خاطر ممنوع بودن ورود پوشاک به کشور و نا توانی در دادن تضمین 
به آدیداس برای قانون کپی رایت را بهانه این کیفیت و طراحی سطح 
پایین لباس های تیم ملی عنوان کرد. نکته عجیب دیگر صحبت 
های تاج، در خصوص پرداخت »تنها« 70درصد هزینه های لباس 
تیم ملی به آدیداس بود! در حالی که تمامی تیم های ملی حاضر در 
جام جهانی به خاطر درج نام شرکت های تولیدکننده پوشاک مانند 
آدیداس علاوه بر فراهم بودن رایگان لباس، از این شرکت ها پول نیز 
دریافت می کنند، اما ایران به تنها کشوری تبدیل شده که برای درج 
نام آدیداس به این شرکت پول نیز پرداخت خواهد کرد. و این در حالی 
است که مشخص نیست کیفیت نهایی لباس های تولیدی آدیداس 
که برنامه ای برای معرفی رسمی آن ندارد، به چه صورتی و توسط 

کدام نمایندگی این شرکت به انجام خواهد رسید؟

*از سیرالئون تا برزیل
دیدارهای تدارکاتی با تیم هایی مثل ازبکســتان و ســوریه نیز 
که شــکل برگزاری آن به خاطر دیدارهای ما در جام جهانی با 
تیم هایی مثل مراکش، اسپانیا و پرتغال علامت سوال بزرگی را 
در شباهت شــکل بازی این تیم ها با یکدیگر مطرح می کند از 
دیگر سوال های مطرح شده برای تاج بود؛ چیزی که تاج از آن با 
عنوان »فرصتی برای گمانه زنی پیرامون بازیکن های شاغل در 
لیگ برتر ایران و انتخاب نهایی« نام برده است! او دوباره تاکید 
کرد این دو بازی به اضافه بازی هایــی که مقابل تونس، الجزایر 
و سیرالئون برگزار شد و همینطور بازی ها مقابل ترکیه، یونان 
و لیتوانی کاملا مورد تایید کی روش بوده و می تواند ایران را در 
شرایط مســابقه با حریفانش در جام جهانی قرار دهد. البته او 
صحبتی در مورد امکان دیدار تدارکاتی با تیم ملی برزیل بعد از 
جام جهانی را نیز مطرح کرد، که بیشتر به نظر می رسید جنبه 
تبلیغاتی به خاطر اسم جذاب برزیل داشته باشد که بتواند مسیر 
انتقادها را به خاطر بازی های تدارکاتی فعلی از مسیر کی روش و 

فدراسیون منحرف سازد.
*کدام ترانه؟کدام خواننده؟

این مباحث شاید تازه شروع حاشــیه های تیم ملی در چند ماه 
آینده تا جام جهانی باشد؛ همین الان که این مطلب را می خوانید 
بحث تازه ای در مــورد خواننده ترانه ایران بــرای جام جهانی 
به وجود آمده و انتقادات زیادی را در مورد خوانندگان ســبک 
سنتی برای رویدادی که کشورهای دیگر از موسیقی شاد برای 
آن استفاده می کنند به راه انداخته است. این مسلما آخرین آن 
نیست و تا حدود هفتاد روز آینده باید منتظر مباحث داغ جدید 

و شکل رویکرد فدراسیون برای حل و یا فرار از آن ها بمانیم.

AFC، عضو هیئت مدیره استقلال را 
نقره داغ کرد

 )AFC( ورزش: کمیته انضباطی و اخلاق کنفدراسیون فوتبال آسیا
جدیدترین آرای انضباطی را اعلام کرد که بر این اساس عضو هیئت 
مدیره اســتقلال نیز با جریمه ای از ســوی بالاترین نهاد فوتبالی در 
قاره کهن مواجه شد.بر این اساس، حسن زمانی، عضو هیئت مدیره 
استقلال به دلیل زیرســؤال بردن صلاحیت داور، استفاده از الفاظ 
نامناسب و کشاندن بازی به جنجال در دیدار این تیم در خانه العین در 
مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا به پرداخت پنج هزار دلار آمریکا 
جریمه نقدی محکوم شد.AFC به زمانی هشدار داد در صورت تکرار 

چنین رفتاری با مجازات بیشتری جریمه خواهد شد. 

نورافکن: می خواهیم به عنوان تیم اول 
صعود کنیم

ورزش: امید نورافکن پس از برتری دو بر صفر استقلال مقابل الریان 
قطر در لیگ قهرمانان آسیا گفت: بازی خوبی بود و خدا را شکر موفق 
شــدیم به پیروزی برسیم هرچند دو ســه موقعیت خوب دیگر هم 
داشتیم که می توانست به گل تبدیل شــود اما در نهایت با همان دو 
گل به برتری رسیدیم.وی درباره بازی بعدی استقلال مقابل الهلال 
عربستان تصریح کرد: قطعاً می خواهیم به عنوان تیم نخست به مرحله 
بعد صعود کنیم. مطمئناً بازی با الهلال خیلی ســخت تر از این بازی 
خواهد بود. باید مقابل الهلال بهترین نتیجه را بگیریم تا در مرحله بعد 

هم به یک قرعه خوب بخوریم.

مهابادی: مقابل استقلال برای آبرویمان 
بازی می کنیم

فارس: سرمربی تیم فوتبال مشکی پوشان در خصوص آخرین شرایط 
این تیم اظهار داشت: با توجه به شــرایطی که داریم، تمریناتمان را 
پیگیری می کنیم، در مجموع کار ما ســخت است و سعی می کنیم 
طوری کار کنیم که بتوانیم در هفته های آینده فوتبالی جوانمردانه 

را به نمایش بگذاریم. 
وی در خصوص دیدار تیمش مقابل استقلال در روز جمعه گفت: 
بازی بسیار سنگینی داریم و می دانیم که استقلال در حال حاضر 
بهترین تیم ایران است، این تیم هم در رقابت های لیگ قهرمانان 
آســیا و هم در مســابقات لیگ برتر عملکرد قابل قبولی داشته و 
ملی پوشان این تیم هم به خاطر جام جهانی انگیزه های مضاعفی 
دارند، به همین خاطر بازی بســیار ســنگینی در پیش است، اما 
مطمئن باشــید اســتقلالی ها هم کار راحتی مقابل ما ندارند و ما 
با انگیزه مضاعف بــه مصاف با آنها خواهیم رفــت و برای اعتبار و 

آبرویمان بازی می کنیم.

شیخ ویسی: دیگر در استقلال 
خوزستان نمی مانم

فارس: دروازه بان استقلال خوزستان در مورد اینکه برخی با توجه 
به مشکلات مالی احتمال سقوط اســتقلال خوزستان را می دهند، 
تصریح کرد: دیگر حرفی در مورد مشــکلات مالی برای بیان نمانده 
است، عبدالله ویسی هم به بازیکنان گفت فکر کنید پولی وجود ندارد و 
ذهن خود را آزاد کنید، این مشکلات ادامه دارد و درست نخواهد شد. 
شیخ ویسی در مورد اینکه آیا فکر می کند پولی به تیم برای بالا رفتن 
روحیه بازیکنان تزریق می شود، اظهار داشت: از این مسئله اطلاعی 
ندارم، چیزی که ما می بینیم 20 روز تا پایان فصل مانده و هیچ خبری 

در این راستا نیست. 
وی در مورد اینکه آیا در صورت ماندن اســتقلال خوزستان در لیگ 
برتر در این تیم می ماند، تصریح کرد: خیر، دیگر اصلا در اســتقلال 

خوزستان نمی مانم.

ویدئو چک به لیگ قهرمانان آسیا وارد 
شد

ورزش:کنفدراسیون فوتبال آسیا اعلام کرد که از مرحله یک هشتم 
نهایی لیگ قهرمانان از تکنولوژی ویدئو چک اســتفاده خواهد کرد. 
کنفدراسیون فوتبال آسیا اعلام کرد که از مرحله یک هشتم نهایی 
لیگ قهرمانان آســیا 201۸ به تکنولوژی ویدئو چک اعتماد خواهد 
کرد.این برای اولین بار است که AFC تصمیم گرفته است که از این 

تکنولوژی در این مسابقات استفاده کند.

ضد حمله
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ورزشـــی
حمیدرضا خداشناس: هفته ســی ام لیگ دسته اول فوتبال کشور 
عصر امروز به طور کامل برگزار می شــود که در مهم ترین دیدارهای 
این هفته نفت مسجد سلیمان صدرنشین لیگ میزبان تیم برق جدید 
شــیراز رده یازدهمی است و شــاگردان محمود فکری برای تثبیت 
جایگاهشان در صدر جدول چاره ای جز پیروزی برابر این تیم شیرازی 
ندارند چرا که شکســت خوردن در این دیدار خانگی ممکن است به 
قیمت از دست دادن صدرجدول تمام شود. خونه به خونه نیز در این 
هفته میزبان تیم شهرداری تبریز است. شاگردان اسکوچیچ که در این 

هفته ها رویای صدرنشینی را در ســر می پرورانند بی صبرانه منتظر 
لغزش رقیب اصلی خود یعنی نفت هســتند و عصر امروز امیدوارند 
با کســب 3 امتیاز خانگی و شگفتی ســازی برق در مسجد سلیمان 
بالاخره به رده نخســت جدول صعود کنند ، هر چند شاگردان دین 
محمدی نشــان داده اند که رقیب سخت کوشــی برای حریفانشان 
هستند. فجرسپاسی تیم ســوم جدول هم میزبان تیم اکسین البرز 
اســت. نتیجه این بازی برای تیم های بالانشــین جدول و بخصوص 

نساجی اهمیت دارد .

برنامه مسابقات هفته سی ام لیگ یک:
چهارشنبه - ۱۵ فروردین ۹۷ 

صبای قم - نساجی مازندران/ بادران تهران - مس رفسنجان
آلومینیوم اراک - راه آهن تهران/ خونه به خونه  مازندران - شهرداری 

 تبریز
گل گهر سیرجان - ملوان بندرانزلی/ ماشین سازی تبریز - مس کرمان
فجر سپاسی شیراز - اکسین البرز/ ایرانجوان بوشهر- شهرداری ماهشهر 

نفت مسجدسلیمان -  آینده سازان برق جدید  شیراز  

پیشنهاد دینامو زاگرب جدی شد
محرمی در آستانه جدایی از 

سرخپوشان
فارس: زمانی که صادق محرمــی از تیم فوتبال ملوان 
بندرانزلی به پرسپولیس پیوست کمتر کسی فکر می کرد 
که او آنقدر سریع پیشرفت کند که در اوج جوانی تیم های 
اروپایی برای جذب او پیش قدم شــده و خواهان حضور 

محرمی در تیم خود شوند.
در این بین باشگاه دینامو زاگرب کرواسی که از تیم های 
مطرح کشور کرواسی به حساب می آید و در اروپا هم از 
تیم های شناخته شده است به صورت جدی برای جذب 
محرمی پیش قدم شد و حالا حتی شنیده می شود که این 
بازیکن قرارداد خود را با این باشگاه کروات امضا کرده و 
در پایان فصل برای ادامه فوتبالش راهی کشور کرواسی 
خواهد شد.این اتفاق در صورت رخ دادن باعث خواهد شد 
که باز هم باشگاه پرسپولیس یک بازیکن به اروپا ترانسفر 
کند و این اتفاقی است که در سال های اخیر کمتر شاهد 

رخ دادن آن بودیم.
در این خصوص مدیر برنامه های صادق محرمی درباره 
این خبر گفت: در نیم فصل جاری لیگ برتر پیشــنهاد 
رسمی و جدی باشگاه دینامو زاگرب برای جذب صادق 
محرمی به دست ما رســید و ما این موضوع را به باشگاه 
پرسپولیس اعلام کردیم. شــرایط فنی و سنی محرمی 
می طلبد که او با وجود داشــتن پیشــنهادهایی، راهی 
لیگ های خلیج فارس نشود و به دنبال حضور در فوتبال 

اروپا باشد.

هفته سی ام لیگ دسته اول 

رقابت نفت و خونه به خونه  برای صدرنشینی

وقتی وعده های رئیس تو خالی از آب 
در آمد

زور صداو سیما باز هم بر 
فدراسیون چربید

ورزش : رئیس فدراســیون فوتبال اواخر بهمن ماه در 
یکی از جلســاتش با مدیران باشــگاه های لیگ برتری 
اعلام کرد چنانچه رســانه ملی حاضر به پرداخت حق 
پخش تلویزیونی رقابت های لیگ برتر نشــود، نه تنها 
اجازه ورود هیچ دوربینی به ورزشگاه ها داده نخواهد شد 
بلکه از طریق فضای مجازی توسط بخش خصوصی این 
مسابقات به فروش خواهد رسید تا علاقه مندان به فوتبال 
به این ترتیب در جریان پوشش تصویری رقابت های لیگ 

برتر قرار گیرند!
مهدی تاج در کنار این تهدید تکراری خود تاریخ بیستم 
اسفند را به عنوان آخرین فرصت برای عقد قرارداد حق 
پخش تلویزیونی رقابت هــای لیگ برتر معین کرد و در 
نامه ای به وزیر ورزش و جوانان مدعی شــد که به دلیل 
عدم توجه مدیران رسانه ملی فدراسیون فوتبال از تاریخ 
تعیین شده اجازه ورود دوربین های تلویزیونی به محل 
برگزاری مســابقات لیگ برتر را نخواهد داد. از بیســت 
اسفند تا امروز البته که همه بازی های لیگ برتر پخش 
شد تا مشخص شــود وی هیچ قدرتی برای گرفتن حق 

قانونی باشگاه ها از رسانه ملی ندارد.
اما این ناکامی جدا از صدمه شــدیدی کــه از نظر مالی 
به باشــگاه ها وارد می کند، یک چالش دیگر را نیز برای 
فوتبال به همراه خواهد داشت . از ابتدای سال 2019 اگر 
قرارداد واقعی حق پخش تلویزیونی مسابقات لیگ برتر با 
باشگاه ها تنظیم نشود، کنفدراسیون فوتبال آسیا ردیف 
امتیاز حق پخش تلویزیونی را برای باشگاه های ایرانی 
حذف می کند. به این ترتیب احتمال کاهش ســهمیه 

ایران در لیگ قهرمانان قوت خواهد گرفت.
مدیران فدراسیون فوتبال چندی پیش در توجیه ناکامی 
خود در خصوص عدم عقد قرارداد حق پخش تلویزیونی 
به بازرسان کمیته اجرایی لیگ قهرمانان وعده دادند تا 
پایان سال 201۸ این مســئله را برطرف خواهند کرد و 
از ابتدای سال 2019 قرارداد مشــخص و مجزا در این 
ارتباط امضا خواهند کرد اما از شواهد امر پیداست هیچ 
قدرتی نزد مدیریت فوتبال وجود ندارد که بتواند این کار 

را انجام  دهد.

شفر برای حضور در اســتقلال خواهان ۲ برابر شدن 
قراردادش یعنی حدود ۶۰۰ تا ۶۵۰ هزار دلار شده است.



با استقبال 70 هزار نفرى مسابقات ملى كشتى با چوخه برگزار شد

بزرگ ترين  اجتماع  كشتى دوستان  جهان  در  اسفراين
 ورزش    اسفراين چون ســال  هاى قبل ديروز هم كانون 
توجه ورزش دوستان به خصوص كشتى گيران بود. چهاردهم 
فروردين هر سال اين شهر خراسانى ميعادگاه چوخه كارانى 
است كه از اقصى نقاط ايران خودشان را براى حضور در اين 

رويداد بومى - مذهبى آماده كرده اند. 
اين رويداد بزرگ ورزشى كه ازآن به عنوان بزرگترين رويداد 
گردشگرى تك مكانى و تك زمانى ورزش كشور نيز ياد مى 
شود   همه ساله با استقبال گسترده بيش از 70 هزار نفر در 

گود چشمه زينل خان اسفراين برگزار مى شود.
چوخه واژه اى كردى و نام لباسى است كه كشتى گيران اين 
رشته به تن مى كنند كه از شنل كوتاهى كه كشتى گيران 
آن را با شال سفيدرنگى محكم مى كنند تشكيل شده و از 
آنجا كه اين كشتى از قديم الايام در بين عشاير كرد شمال 
خراسان مرسوم بوده به نام كشتى باچوخه معروف شده است. 
مسابقه كشــتى با چوخه در اصل رقابتى بدون مدت زمانى 
مشخص بوده است و وقتى فردى در آن پيروز ميدان اعلام 
مى شده كه بتواند 3 بار تخت پشت يا شانه هاى حريفش را 
به زمين برساند. اما مسابقه هاى امروزى اين رشته در وقت 
10 دقيقه اى برگزار مى شود كه اگر در پايان پيروزى نداشته 
باشد، سرنوشــت برنده به وقت اضافى 5 دقيقه اى موكول 
خواهد شــد. ضمن اينكه اجراى فن در خاك و گرفتن زير 
زانوى حريف خطا محسوب مى شــود و كُشتى گيران در 4 
يا 5 وزن دسته بندى مى شــوند. چوخه كاران در چهار وزن 
70، 80، 90 و بالاى 95 كيلوگرم به مصاف يكديگر مى روند.
گاه در اوزان 65، 75، 85 و 85+ كيلوگــرم نيــز رقابت 
ميان شــركت كنندگان برگزار مى شــود. در اين مراسم 
ساز و دهل نيز مى نوازند و تماشــاگران كشتى گيران را 

تشويق مى كنند.
قند 50 ميليونى

مهدى بهمنيار ، رئيس اداره ورزش و جوانان اســفراين 
در مورد رقابت هاى ديــروز گفت: 150 كشــتى گير و 

مربى چوخه كار از استان هاى مازندارن، تهران، خراسان 
شمالى، گلستان، خراسان رضوى، البرز، سمنان، خراسان 
جنوبى، آذربايجان شــرقى و آذربايجــان غربى در اين 

رقابت ها شركت كردند.
وى افزود: اين رقابت ها در پنــج وزن 66، 74، 96، 84 و به 
اضافه 96 كيلوگرم برگزارشد و به نفرات اول 50ميليون ريال، 
دوم 40 ميليون ريال و سوم 30 ميليون ريال جايزه نقدى 
پرداخت شــد. همچنين علاوه برجوايز نقدى، اداره ميراث 

فرهنگى شهرستان اسفراين هم به نفرات برتر اين مسابقه 
يك گليم نفيس به ارزش 10ميليون ريال اهدا مى كند.

مقابل غربى ها
در همين رابطه نماينده مردم بجنورد، مانه ســملقان 
و جاجرم در مجلس شوراى اســلامى گفت: آيين هاى 
بومــى محلــى نقــش بســزايى در مقابله بــا تهاجم 
فرهنگ هاى غربــى دارد.على قربانــى ديروز در محل 
گود زينل خان شهرستان اســفراين گفت: آيين هاى 

بومى محلى الخصوص ورزش هاى باســتانى و تاريخى 
كه طرفداران بسيار خوبى در خراســان شمالى دارند 
مــى توانند در جــذب گردشــگر، احيــاى فرهنگ و 
ارزش هــاى تاريخى و مذهبــى و مقابله بــا تهاجمات 

غربى نقش بسزايى داشته باشند.
نماينده مردم بجنورد، مانه سملقان و جاجرم در مجلس 
شوراى اسلامى ادامه داد: قطعاً مردم با اشتياق و علاقه به 
اين نوع فرهنگ ها به فرهنگ هاى غربى پشت مى كنند.

خط و نشان بسكتباليست هاى نوجوان 
براى آسيا

ورزش: تيم ملى بسكتبال نوجوانان ايران در اولين گام مقابل ماكائو 
به برترى دست يافت.

مسابقات بسكتبال نوجوانان قهرمانى آسيا در فوشان چين  با حضور 
13تيم آغاز شد كه ملى پوشان كشــورمان باقرعه استراحت روبه رو 

بودند.
نوجوانان آسمان خراش ايران در نخستين گام با تيم ماكائو رو به رو 
شــدند كه در كوارتر اول 37-9، كوارتر دوم 38-10 و در پايان نيمه 

اول نتيجه 75-19 را به ثبت رساندند.
شــاگردان نناد ترونيك  در نيمه دوم نيز به برترى خود ادامه دادند 
تا اينكه در نهايت با نتيجه 148بر45 توانســتند ماكائو را از پيش رو 

بردارند. 
برترى با اختلاف بيش از 100 گل، خط و نشان جدى براى حريفان 
ايران در اين مســابقات بود كه 4 تيم برتر آن به رقابت هاى قهرمانى 
جهان در آرژانتين كه تيرماه ســال جارى برگزار مى شود، راه پيدا 

مى كنند. 
تيم ملى  كشورمان، در دومين ديدار خود به مصاف چين تايپه مى رود.

ملى  پوش روئينگ:
 دغدغه ام جاكارتا است

مهر: محسن شــادى پس از سالها دورى از رشــته روئينگ با هدف 
كسب سومين مدالش در بازيهاى آسيايى تمريناتش را شروع كرده 

اما دغدغه هاى زيادى دارد.
محسن شادى  گفت:   دغدغه ام حضور در بازيهاى آسيايى است. 
انتظارم اين اســت كه اردوها به نفع احســن برگزار شود و تمام 
امكانات براى تمرين فراهم شود. فكر و ذهنم تماما براى بازيهاى 
آسيايى است. در برخى مسائل و مشــكلات نيز عادت كرده ايم. 
فدراســيون حقوق ما را مى دهد و در اين حــد رضايت داريم اما 
امكانات مان ضعيف اســت. ما در بخش پيســت و قايق روئينگ 
مشكل داريم. مشــكلات ما نه تقصير فدراسيون است نه قايقران. 
اما بــا همين ها هم تمرينــات را انجام مى دهم امــا كفايت نمى 
كند. كميته المپيك و فدراســيون و وزارت ورزش بايد در آينده 
قدم هايى براى تامين تجهيزات قايقرانى در بخش سخت افزارى 
بردارند. فدراسيون برنامه هايى براى كم تاثير كردن اين مشكلات 
بر روى تمرينات مان دارد. مربى خارجى آمده و اعزام هاى برون 
مرزى نيز در برنامه اصلى ما تا بازيهاى آســيايى جاكارتا گنجانده 

شده تا بتوانيم نتيجه خوبى بگيريم.  

خبر

چهارشنبه 15 فروردين ليگ قهرمانان اروپا
 بارسلونا - آ اس رم

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه 

چهارشنبه 15 فروردين ليگ قهرمانان اروپا
 ليورپول - منچسترسيتى

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش  

پنجشنبه 16 فروردين  هفته 27 ليگ برتر ايران
 صنعت نفت آبادان - پيكان

 ساعت: 19:00 زنده از شبكه ورزش

پنجشنبه 16 فروردين ليگ اروپا
 آرسنال - زسكا مسكو

 ساعت: 23:35 زنده از شبكه سه

جمعه 17 فروردين  هفته 27 ليگ برتر ايران
 استقلال خوزستان - گسترش فولاد
 ساعت: 17:00 زنده از شبكه ورزش

جمعه 17 فروردين هفته 27 ليگ برتر ايران
 استقلال - سياه جامگان

 ساعت: 18:55 زنده از شبكه سه

جمعه 17 فروردين هفته 27 ليگ برتر ايران
 پارس جنوبى جم - فولاد خوزستان
 ساعت: 19:00 زنده از شبكه ورزش

جمعه 17 فروردين  هفته 32 لوشامپيونا فرانسه
 سنت اتين - پارى سن ژرمن

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه

ورزش در سيما

11

براى بازى هاى آسيايى 
ليست تيم ملى وزنه بردارى 

اعلام شد 
ايســنا: تيم ملى وزنه بردارى تمرينات خود را  بــراى حضور در 

بازى هاى آسيايى ادامه مى دهد و برخواه 16 وزنه بردار را به اين مرحله از 
اردو دعوت كرده است.  اين اردو قرار است 5 هفته يعنى تا 20 ارديبهشت 
در تهران باشد و پس از آن ملى پوشان عازم شمال شده و اردوى سطح دريا 
آنها تا 11 خرداد ادامه خواهد داشت.  مجيد عسگرى، على ميرى، سهراب 
مرادى، عليرضا سليمانى، پيمان جان،  سعيد محمدپور،  سعيد على 

حسينى ،  محمد زارعى، كيانوش رستمى،  محمدرضا برارى،  بهداد 
سليمى، على هاشمى،  همايون تيمورى، محسن بهرام زاده،  

سيد ايوب موسوى و على مكوندى نفراتى هستند كه 
به اردوى تيم ملى دعوت شدند.

صعود 
عسگرى و عباسعلى در 
رنكينگ جهانى كاراته

ورزش: درتازه ترين رنكينگ اعلام شــده از سوى فدراسيون جهانى 
كاراته پس از سومين مرحله ليگ جهانى در هلند، 5 كاراته كا كشورمان در 

جمع 10 كاراته كا برتر جهان قرار گرفتند.  بر اين اساس حميده عباسعلى در وزن 
به اضافه 68 كيلوگرم بانوان كه مدال نقره ليگ جهانى هلند را بر گردن آويخت با 
2087 امتياز و 3 پله صعود به رتبه هفتم رسيد. بهمن عسگرى در وزن منهاى 75 
كيلوگرم كه موفق شد مدال نقره ليگ جهانى هلند را كسب كند با 3490 امتياز 

در مكان چهارم قرار گرفت.  در اين رنكينگ سجاد گنج زاده در وزن به اضافه 
84 كيلوگرم با 3827 امتياز در مكان دوم قــرار دارد. اميرمهدى زاده در 

وزن منهاى 60 كيلوگرم با 3542 امتياز در رده پنجم ايستاده است 
و ذبيح االله پورشــيب در وزن منهاى 84 كيلوگرم با 2922 

امتياز همچون ماه هاى گذشته همچنان در رده 
ششم است.

دوقلوهاى 
بسكتبال ايران مورد 

توجه فيبا 
ورزش: برادران دوقلوى تيم ملى بســكتبال نوجوانان ايران مورد 

توجه سايت فيبا قرار گرفته اند.  در حالى كه مسابقات بسكتبال نوجوانان 
قهرمانى آسيا اين روزها در چين در حال برگزارى است، حضور برادران دوقلو 
در تركيب تيم ملى ايران مورد رســانه هاى خارجى به ويژه سايت فدراسيون 
جهانى قرار گرفته است.  سايت فيبا در گزارشى به حضور اميرحسين و نصرت االله 
يازرلو بازيكنان دوقلو در رقابت هاى قهرمانى نوجوانان آسيا پرداخته و از دو 
بسكتباليست ايرانى نوشته  است. اميرحســين و نصرت االله يازرلو دوقلو 

هســتند. نصرت االله اندكى از برادر خود بلندتر است. نصرت االله 197 
ســانتى متر قامت دارد و برادرش 196 ســانتى متر است. اما 

جالب است بدانيد كه اين دو بازيكن اولين دو قلوهاى 
بسكتباليستى نيستند كه در قهرمانى آسيا 

حضور داشته اند.
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ورزش: براى حذف كردن بارســلونا در دو بازى رفت و برگشت مرحله يك 
چهارم نهايى ليگ قهرمانان به يك حماســه واقعى نياز خواهد بود و رم بهتر 
از هر باشــگاه ديگرى به اين حقيقت واقف اســت. تيم دى فرانچسكو مثل 
همه تيم هايى كه مقابل مســى و هم تيمى هايش قرار مى گيرند، نسبت به 
حريف اسپانيايى خود شــانس كمترى براى صعود به مرحله بعدى دارد. به 
خصوص بخت جلوروسى به دليل اينكه تيم ايتاليايى به قهرمانى هاى پياپى 
و پيروزى هايى در چنين سطح عادت نداشته، به مراتب نسبت به بقيه تيم ها 

هم كمتر خواهد بود. 
در واقع بارســلونا از همان روز قرعه كشــى در نيو، خودش را در مرحله بعدى 
چمپيونزليگ مى بيند و از نظر آنها تنها يك معجزه مى تواند نام تيم شركت كننده 
درجمع چهار تيم برتر اروپا را تغيير دهد. اما ليگ قهرمانان تورنمنتى سرشار از 
شگفتى ها و اتفاق هاى غيرمنتظره اســت و پيشتر حتى تيم هاى كوچك تر از 
رم هم موفق به حذف كردن بزرگان اروپايى از اين مســابقات شده اند. بهرحال 
شاگردان دى فرانچكسو مى توانند با اتكا به فاكتورهاى محدودى، بخت خود را 

براى صعود به نيمه نهايى بيازمايند. 
جلوروسى چيزى براى از دســت دادن ندارند و درعين حال با انگيزه زيادى 
براى ســورپرايز كردن حريف راهى بارسلونا شــده اند.   عملكرد ده روسى و 
هم تيمى هايش تا حد زيادى به شــرايط تيمى بارسا بستگى خواهد داشت. 
بارســلونا اخيرا تيم آماده ماههاى گذشته نيســت. از ماه فوريه به اين طرف 
تيم والورده تســاوى برابر اســپانيول، ختافه ، لاس پالماس و سويا را تجربه 
كرده است. در بازى آخر اين تيم در ليگ، بارسلونا به لطف شعبده بازى مسى 
شكست 2-0 را در دو دقيقه پايانى با تساوى عوض كرد. لوئيس سوارس از 13 
ماه پيش در رقابت هاى چمپيونزليگ پايش به گل باز نشده است. خود ليونل 
مســى به دليل يك مصدوميت عضلانى در فاصله دو ماه و نيم تا شروع جام 

جهانى، دو مسابقه تيمش را در هفته هاى اخير از دست داده بود. بارسلونا با 
كم و كاســتى هاى زيادى در تيمش مواجه است.   رم امشب به احتمال زياد 
بدون دو مهره اصلى خود يعنى ناينگولان و پلگرينــى در ميانه ميدان برابر 
حريف خود قرار مى گيرد. اما در ديدار برگشت دى فرانچسكو هردوى آنها را 
دراختيار خواهد داشت. رم با اميد به كسب يك تساوى در بازى رفت، تلاش 
مى كند همه چيز را به نبــرد المپيك موكول كند تا با اســتفاده از حمايت 
تماشــاگرانش ، شــانس معجزه آفرينى و صعود به نيمه نهايى را براى خود 

زنده نگه دارد. 

مرحله يك چهارم نهايى ليگ قهرمانان
ماموريت گلادياتورها در امتيازگيرى در نيوكمپ

 اميرمحمد سلطان پور: امشب ورزشگاه آنفيلد شاهد ديدار دور يك چهارم نهايى 
رقابت هاى ليــگ قهرمانان اروپا ميان دو تيم از كشــور انگليــس يعنى ليورپول و 
منچسترسيتى است. تيم هايى كه با ارائه نمايش هايى جذاب و هجومى در اين فصل 
از مسابقات چه در ديدارهاى ليگ برتر و چه در اروپا، طرفداران زيادى را به سمت 
خود كشيده اند. ليورپول امشب در حالى در آنفيلد ميزبان شاگردان پپ گوارديولا 
خواهد بود كه قصد دارد ركــورد پرافتخارترين تيم انگليســى خود در رقابت هاى 
جام (ليگ) قهرمانان اروپا كه در حال حاضر عدد 5 اســت را بهبود ببخشد. اين در 
حالى اســت كه صعود به جمع چهار تيم هم براى يورگن كلوپ و تيمش مى تواند 
دستاوردى بزرگ باشد اما آن ها براى رسيدن به اين مهم تيم بسيار قدرتمند سيتى 
را پيش رو خواهند داشت. آبى پوشان شهر منچستر كه كار قهرمانى پيش از موعد 
خود را در ليگ برتــر با عملكردى خارق العاده تقريبا قطعــى كرده اند، مى خواهند 
براى اولين بار در تاريخ اين باشــگاه به فينال اروپا رســيده و در كنار جام اتحاديه 
كه در ميانه فصل كســب كردند فصلى رويايى را رقم بزنند. ليورپول بهترين خط 
حمله بين تمامى تيم ها در مسابقات اين فصل ليگ قهرمانان را داشته و سيتى نيز 
چه در اروپا و چه در ليگ برتر آتش بازى هاى زيادى به راه انداخته اســت. سيتى و 
ليورپول در اين فصل دو بار در ليگ به مصاف هم رفته اند كه يكى از آن ها برد 0-5 
سيتى و ديگرى برد 4-3 ليورپول بوده كه نشــان دهنده آمادگى دو تيم براى ارائه 

بازى هايى پر گل است.
اگر سيتى و ليورپول بخواهند يك حريف با سبك بازى مورد علاقه خود را انتخاب كنند 
قطعا شكل بازى باز و رو به جلوى يكديگر را انتخاب مى كنند كه براى عناصر هجومى 
مرگبار خود يعنى يك طرف صلاح، مانه و فيرمينو و ديگرى دبروين، سانه، استرلينگ 
و آگوئرو رويايى خواهد بود. امشــب احتمالا شاهد باز شــدن دروازه هر دو تيم بوده و 

طرفداران فوتبال از بازى تهاجمى ليورپول و منچسترسيتى  لذت خواهند برد.

يك چهارم نهايى ليگ قهرمانان و مصاف بهترين خط 
حمله هاى اروپا

ليورپول- سيتى؛ خون به پا مى شود؟
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گزارش خبری

امروز آخرین روز اجرای طرح عیدانه کتاب است 
مخاطب کتاب نباید به تخفیف عادت کند

فرهنگ و هنر: امروز، آخرین روز طرح عیدانه کتاب است، طرحی که 
از 22 اسفند سال گذشــته آغاز شد و تا 15 فروردین امسال ادامه دارد. 
این طرح با شعار »کتاب عیدی دهیم« با مشارکت ۷۹۳ کتابفروشی در 
کتابفروشی های عضو طرح در ۳۰ استان کشور اجرا شد که با گذشت دو 
هفته از اجرای طرح در استان های سراسر کشور و پیوستن کتابفروشی های 
تهران به این طرح، تاکنون بیش از48۰ هزار نسخه کتاب به فروش رسیده 

است و امروز این طرح با تخفیف ۳۰ درصدی اجرا خواهد شد.
در این طرح، اســتان های تهران، خراسان رضوی، اصفهان و قم تاکنون 
بیشترین مشــارکت را به لحاظ تعداد کتابفروشی ها از آن خود کرده اند 
و اســتان های فارس، کردستان و آذربایجان شرقی در جایگاه های بعدی 
قرار گرفته اند؛ همچنین پرفروش ترین استان ها بر اساس کتاب به ترتیب 
خراسان رضوی، تهران، اصفهان، گیلان، فارس، قم، خوزستان، مازندران، 
آذربایجان شــرقی و همدان هستند. تاکنون استان های تهران، اصفهان، 
خراسان رضوی، گیلان، قم، فارس، آذربایجان شرقی، خوزستان، مازندران 

و کردستان پرفروش ترین استان ها براساس مبلغ فروش هستند.

 آمارها باید شفاف شوند
عابس قدسی، ناشر و مسئول کتابفروشی کافه کتاب آفتاب در مشهد در 
این باره به خبرنگار ما می گوید: اســتقبال مردم از خرید کتاب در زمان 
طــرح عیدانه کتاب، خوب بود اما باید به این موضوع توجه داشــت که 
برخی از کتابفروش ها، آمار دقیقی از میزان و مبلغ فروش خود نمی دهند.

او، بخشــی از آمار فروش ها را آمارســازی می داند و توضیح می دهد: در 
دوره هایــی دیده ام که همکاران کتابفروش، آمارســازی کرده اند. گاهی 
همکارانی از ســر بی حوصلگی، به جای عناوین ریز و درشت کتاب های 
فروش رفتــه، یک عنوان کتاب را ثبت کرده اند و عده ای هم برای اینکه 
مطرح شــوند، در میــزان عناوین فروش خود دســت برده اند، بنابراین 
نمی تــوان به این آمارها دل خوش کرد و با قاطعیت گفت که خراســان 
رضوی از نظر عناوین فروش کتاب در رده بالاتر از تهران قرار گرفته است! 
قدســی می افزاید: البته اوضاع فروش کتاب نسبت به گذشته در مشهد، 
بهتر شــده اســت و مهم ترین دلیل آن، همت کتابفروشانی بوده که به 
بازسازی ویترین های فروش و توسعه کیفی ویترین هایشان، اقدام کرده اند 

و این در اقبال مردم مشهد به خرید کتاب، بی تأثیر نبوده است.
این ناشــر با اشاره به مبلغ فروش کتاب در طرح عیدانه که استان تهران 
در صدر میزان فروش بوده است، خاطرنشان می کند: آنچه در صنعت نشر 
معیار و اثرگذار اســت، مبلغ فروش است نه تعداد عناوین. در واقع مبلغ 

فروش، اتفاق اصلی را در اقتصاد نشر رقم می زند. 
او با اشاره به تأثیرات مثبت طرح عیدانه کتاب در کوتاه مدت، خاطرنشان 
می کند: یکی از آســیب هایی که ممکن است در طولانی مدت، متوجه 
طرح های ویژه فروش کتاب شود، اعتیاد به تخفیف در مشتری است یعنی 
مخاطب بعد از پایان طرح عیدانه کتاب تا طرح تابستانه، منتظر تخفیف 
می ماند و ممکن است کتابفروشی ها در این فاصله زمانی با رکود مواجه 
شوند. او، طرح عیدانه کتاب را در مقایسه با دیگر طرح های حمایتی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، بهتر ارزیابی کرده می گوید: هزینه ای که صرف 
نمایشگاه های کتاب استانی می شود بی مصرف است، بودجه زیادی صرف 
برپایی نمایشگاهی بی کیفیت می شود که نمونه فاجعه بار آن، نمایشگاه 
کتاب استانی سال گذشته در مشهد بود و هیچ اتفاقی برای صنعت نشر 
نیفتاد بلکه عده ای، کتاب های در انبار مانده خود را از این نمایشگاه به آن 

نمایشگاه می برند.
به گفته قدسی، خیر طرح عیدانه برای صنعت نشر بیشتر است چون سود 
آن هم به جیب کتابفروش می رود، هم مرکز پخش و هم ناشــر، ضمن 
اینکه دست مخاطب برای انتخاب کتاب، باز است ومی تواند انتخاب بهتری 
برای خرید داشته باشد. این فعال فرهنگی، تقویت و توسعه ویترین های 
کتاب را که از سیاســت های پیش روی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
برای صنعت نشــر است، مؤثرتر و بهتر از طرح های کوتاه مدت همچون 

طرح عیدانه کتاب می داند.

رئیس کانون پخش کنندگان سینما بیان کرد
تشریح جزئیات ارائه فیلم ها در بازار بورس

فارس: رئیس کانون پخش کنندگان سینما گفت: فیلم های سینمایی باید 
4 برابر هزینه تولید، فروش داشته باشند تا بتوانند وارد رقابت بازار بورس 
شوند. اولین باری که رئیس سازمان سینمایی، موضوع ارائه فیلم ها در بازار 
بورس را مطرح کرد در برنامه سینمایی »هفت« بود که بعد از این برنامه 
محمدمهدی حیدریان در نشست خبری خود که اسفندماه برگزار شد به 
این مهم اشاره کرد و تأکید داشت:  با وزیر اقتصاد و رییس سازمان بورس 
در بحث اقتصادی سینما توافق شــده تا برای سال آینده امکانی فراهم 
شــود و مردم در مالکیت سالن ها و فیلم ها مشارکت کنند و اولین سالن 
سینمایی که در بازار بورس ارائه می شود، پردیس سینمایی کوروش است.

علی ســرتیپی رئیس کانون پخش کنندگان درپاســخ به این سؤال که 
چگونه یک فیلم امکان حضور در بازار بورس را خواهد داشت، گفت: بازار 
بورس بر اساس سوددهی و فروش است. هر فیلمی که بتواند این شرایط 

را داشته باشد، امکان حضور در بازار بورس و اقتصاد را خواهد داشت.
وی گفت: 5۰ درصد از فروش فیلم مربوط به صاحبان ســینما اســت و 
بخشــی از هزینه ها مربوط به تولیــد و بخش دیگر به تهیه کننده تعلق 
می گیرد. به طور قطع فیلم باید 4 برابر هزینه تولید توان فروش داشــته 
باشــد تا در بازار بورس به رقابت بنشیند. رئیس کانون پخش کنندگان 
درباره ساز و کار حضور فیلم ها در بازار بورس گفت: قطعاً فیلم ها به صورت 
تک تک در بازار ارائه نمی شوند و باید مانند کشورهای دیگر کمپانی های 

بزرگی تشکیل شوند تا سهامشان را وارد چرخه بورس کنند.
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معاون ارزشیابی و نظارت سازمان سینمایی:
عملکرد مرا فقط با فیلم های توقیفی ارزیابی نکنید

آخرین وضعیت آماده سازی نمایشگاه کتاب تهران
 فضای زیرچادر کاهش یافت

سینما

ایســنا: ابراهیم داروغه زاده معاون ارزشیابی 
و نظارت سازمان ســینمایی در گفت وگویی 
درباره عملکرد در معاونت ارزشیابی مجبور به 
پاســخگویی درباره فیلم های توقیفی شد اما این مسئله را 
مربوط به دوره مدیریت خود ندانست. وی گفت: اگر بخواهید 
صحبت ها و عملکرد مرا فقط به فیلم های توقیفی گذشــته 
منوط کنید ممکن اســت ارزیابی درســت و دقیقی نباشد. 
وی افزود: در ایــن دوره  که من بودم هیچ فیلمی  نبوده که 
در مرحله دریافت مجوز ســاخت و نمایش با مشکل روبه رو 
شــده باشــد. فیلم ها پروانه گرفته و اکران شــده اند. حتی 
فیلمی نداشــتیم که پروانه ساخت داشته ولی پروانه نمایش 
آن به مشکل دچار شده باشد. با این حال اگر روزی احساس 
کنم این شورای پروانه ساختی که حکم آن را رئیس سازمان 
سینمایی می دهد و شورای پروانه نمایشی که از وزیر فرهنگ 
حکم می گیرند هم رأی و مجوزشان نمی تواند اجرایی شود، 
مشــخص است که بودن یا نبودن من یا هیچ کس دیگر در 
این مسئولیت فایده نخواهد داشت و آن روز من حتماً اینجا 
نخواهم ماند. وی تأکید کرد: در حال حاضر آنچه باعث شده 
فیلم های جدید ما در مرحله پروانه نمایش دچار مشکل نشوند 
این بوده که علاوه بر صدور پروانه ســاخت، گفت وگوهایی با 
فیلمسازان داشتیم تا به تصویر مشترک و صحیحی از آنچه 

می خواهد اتفاق بیفتد برسیم. الان برای هر درخواستی حتما 
با فیلمســاز صحبت می کنم و این طور نیست که فقط یک 
فیلمنامه بفرستند و در شورا بررسی شود و انصافاً فیلم هایی 
که مجوز ساخت و نمایش گرفته اند با کمترین ممیزی بوده 
است. وی که سال گذشته دبیری جشنواره فیلم فجر را هم 
برعهده داشت، در بخشــی دیگر در پاسخ به اینکه آیا برای 
دوره ســی و هفتم هم دبیرجشنواره خواهد بود به ویژه آنکه 
دعوت او از ابراهیم حاتمی کیا برای داوری جشــنواره سال 
آینده شائبه دبیری اش را قوت بخشید؟ گفت: هنوز در این باره 
صحبت نشــده ولی ترجیح خودم این است که با توجه به 

حضورم در معاونت، چنین کار سختی را قبول نکنم.

کتاب

 ستاد خبری نمایشگاه کتاب تهران:  مدیر 
کمیته اجرایی و رفاهی سی و یکمین نمایشگاه 
بین المللی کتاب تهران از فعالیت های اجرایی 
در محل برگزاری نمایشــگاه کتاب تهران و وضعیت آماده 
سازی مصلای امام خمینی )ره( برای برگزاری این رویداد 

فرهنگی گزارش داد.
 حســین صفری گفــت: فعالیت های اجرایــی به منظور 
آماده سازی مصلای امام خمینی )ره( برای برگزاری نمایشگاه 
کتاب تهران پیش از سال جدید آغاز شد و خوشبختانه پس 
از بازدید وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی از مجموعه مصلی 

سرعت بیشتری گرفته است.
 وی اظهار داشــت: براســاس هماهنگی های انجام شده از 
تاریخ 15 فروردین ماه کار واگذاری سالن ها انجام خواهد شد 
و تا 2۰ فروردین ماه تمامی بخش ها بجز بخشی از شبستان 
اصلی که برای برگزاری مسابقات قرآن کریم استفاده می شود، 
در اختیار ستاد اجرایی نمایشگاه قرار خواهد گرفت تا کار 
آماده سازی سالن ها و نصب زیرساخت های لازم انجام شود.

یکی از مشــکلات عمده ناشــران در دوره های گذشــته 
نمایشگاه در مصلی،به بخش هایی از نمایشگاه مربوط می شد 
که در خارج از محل های مسقف و زیر چادر برپا شده بود اما 
در این دوره، فضای زیرچادر نمایشگاه کاهش چشمگیری 

یافته است. صفری با اشاره به بهره برداری از رواق های غربی 
و شرقی  نخســتین بار در نمایشگاه کتاب تهران گفت: در 
دوره های گذشــته که نمایشــگاه کتاب تهران در مصلای 
تهران برگزار می شــد بیش از نیمی از فضای نمایشگاه زیر 
چادر برگزار می شــد اما در حال حاضر تنها 2۰ هزار متر از 

فضای نمایشگاه به زیر چادر خواهد رفت.
 مدیر کمیته اجرایی و رفاهی نمایشگاه کتاب تهران درباره 
جانمایی فضای نمایشگاه نیز گفت: بر اساس تغییرات ایجاد 
شده در مصلای امام خمینی )ره( فضایی نزدیک به یک هزار 
و 5۰۰ متر مربع برای گمرک نمایشگاه در نظر گرفته شده 

است که در طبقه منهای یک رواق شرقی است.

خبر

کوتاه و خواندنی

مهر: علیرضا قربانی و سالار عقیلی خوانندگان موسیقی ایرانی گزینه های جدی 
برای همراهی با نوازندگان منتخب دو ارکستر ملی و سمفونیک تهران برای اجرا 
در جام جهانی فوتبال هستند. انتخاب این دو هنرمند در حالی است که شنیده 
شده یک خواننده پاپ نیز به اجرای برنامه در حین برگزاری مسابقات جام جهانی 
می پردازد. مجموعه منتخب ارکستر سمفونیک تهران و ارکستر ملی به رهبری 
شهرداد روحانی پیش از آغاز جام جهانی به اجرای برنامه های مختلفی در مراسم 

بدرقه تیم ملی کشورمان در تالار وحدت تهران می پردازند.

عقیلی و قربانی در جام جهانی می خوانند

میزان: مهدی باقر بیگی بازیگر قصه های مجید گفت: قصه های مجید آن چنان 
در ذهن مردم نقش بسته بود که درهر نقشی قصد داشتم بازی کنم مردم دوست 
داشتند مرا در همان حال و هوای مجید ببینند. با خودم فکر کردم که اگر چهار 
سال بازی نکنم و مردم یادشان رود بهتر می توانم کار کنم اما قصه های مجید بعد از 
گذشت 25 سال از پخشش هنوز از ذهن مردم فراموش نشده است و برخی از مردم 
درباره کارهایی که بعد از آن بازی کردم در پیامک هایی که برای عوامل فرستاده 

بودند بیان می کردند که چه خوب کردید مجید را در این سریال شرکت دادید.

قصه های مجید هنوز در ذهن مردم حضور دارد

ایســنا: میزان بازدید از نمایشــگاه »لوور در تهران« از 14 اسفند ۹6 تا 1۳ 
فروردین ۹۷، به 1۰4 هزار و 4۷ نفر رســیده است. این آمار بسیار خیره کننده 

است. 
جالب توجه است که میزان بازدید از موزه  لوور ابوظبی در شلوغ ترین حالت خود 

حداکثر ۳ هزار بازدیدکننده بوده است. 
این خبر را جبرئیل نوکنده مدیرعامل موزه ملی ایران اعلام کرده و آمار بازدید 

مردم از این نمایشگاه را »خیره کننده« توصیف کرده است. 

استقبال خیره کننده از »لوور تهران«

آخرین خبرها برای داوطلبان دکتری

نتایج آزمون دکتری اواخر فروردین اعلام می شود

ایسنا: مشاور عالی سازمان سنجش آموزش کشور اعلام کرد: نتایج اولیه آزمون دکتری ۹۷ اواخر فروردین 
اعلام می شود و داوطلبان واجد شرایط می توانند از نیمه اول اردیبهشت نسبت به انتخاب رشته اقدام کنند. 
حسین توکلی افزود: برای شرکت در آزمون ورودی دوره دکتری نیمه متمرکز سال ۹۷ دانشگاه ها و مؤسسات 
آموزش عالی و همچنین دانشگاه آزاد اسلامی تعداد 2۳4 هزار و ۷۰6 داوطلب ثبت نام کردند که از این تعداد 1۰۰ هزار 
و ۷2۳ نفر زن و تعداد 1۳۳ هزار و ۹8۳ نفر مرد بودند. خبردیگری از دانشگاه آزاد هم حاکی است، جزئیات شیوه جدید 
برگزاری مصاحبه دکتری این دانشگاه دیروزاعلام شد. امیررضا شاهانی رئیس مرکز سنجش و پذیرش دانشگاه آزاد اسلامی 
در این باره گفت: در ســال های گذشته دو شیوه متفاوت در مصاحبه دکتری دانشگاه آزاد اسلامی انجام شده است. یکی 
از آن ها شــیوه متمرکز و دیگری شیوه استانی بود. وی با بیان اینکه معایب و مزایای شیوه مصاحبه دکتری در دانشگاه 
آزاد اسلامی  بررسی شد و بر مبنای شناخت مزایا و معایب، جمع بندی انجام شد، گفت: بر این اساس، یک شیوه سوم در 
دانشــگاه برنامه ریزی شد. در این شیوه سعی شده معایب شیوه های قبلی برطرف و مزایای آن ها را پوشش دهد، به این 
صورت که دانشگاه آزاد اسلامی طبق سند آمایش آموزش عالی به 1۰ منطقه تقسیم شده و در هر منطقه چند استان جای 
گرفته است، بنابراین متقاضیان ورود به مقطع دکتری در واحدها می توانند به این مناطق 1۰ گانه برای مصاحبه مراجعه 
کنند. این شیوه کمک می کند تا واحدهای استان های مجاور بتوانند با استفاده از اعضای هیئت علمی  و امکانات یکدیگر، 
مصاحبه هــای دکتری را با کیفیتی مطلوب تر انجام دهند. وی با تاکید بر اینکه مصاحبه آزمون دکتری 5۰ درصد نمره 
کل داوطلب را شامل می شود، گفت: این موضوع اهمیت مصاحبه را نشان می دهد. شیوه جدید برگزاری مصاحبه کنکور 

دکتری از مهر سال ۹۷ اجرایی خواهد شد.

دانشگاه

 فرهنگ و هنــر/ زهره کهندل  »به عنوان 
دانشــجوی ممتاز، موفق به دریافت بورس دوره 
دکترا در رشــته طراحی صنعتی شــدم. علاقه 
شخصی و بررسی های مطالعاتی پیرامون موضوع 
رساله ام، مرا در انتخاب کشور فرانسه مطمئن تر 
کــرد و ســرانجام راهی پاریس شــدم. پایم که 
رسید به فرانســه، با اولین رفتارها و سؤال هایی 
کــه درباره حجابم می شــد و به خصوص درباره 
وضعیت و شرایط ایران، متوجه شدم آنجا کسی 
مرا نمی بیند.کسی که آن ها می دیدند و با او سر 
صحبت را باز می کردند یک مسلمان ایرانی بود؛ 
نه نیلوفر شــادمهری. آن ها چیز زیادی از ایران 
نمی دانستند. اگر بخواهم دقیق تر بگویم، شناختی 
که از ایران داشتند فاصله زیادی حتی با واقعیت 
داشت؛ چه رسد به حقیقت... و من شدم »ایران«! 
من باید پاســخگوی همه نقــاط قوت و ضعف 
ایران می بودم. انگار من مســئول همه شرایط و 
وقایع بودم... من سفیر ایران بودم و حافظ منافع 
کشورم و مردمش.«  این بخشی از مقدمه  »نیلوفر 
شادمهری« بر کتاب خاطرات خودش است که 
با نام »خاطرات ســفیر« توسط انتشارات سوره 
مهر در سال ۹6 منتشر شده است و رهبر معظم 
انقلاب اسلامی  هم خواندن این کتاب را به بانوان 
توصیه کرده اند. این مجموعه خاطرات، بخشــی 
از اتفاقاتی اســت که در مــدت تحصیل نیلوفر 
شادمهری از ســال 2۰۰5 تا 2۰۰۹، برایش رخ 
داده است. با نویسنده این کتاب که عضو هیئت 
علمی  دانشــگاه هنــر و دارای دکترای طراحی 
صنعتی از فرانسه اســت، گفت و گو کردیم که 

مشروح آن را می خوانید:

 جرقه نوشتن این کتاب از یادداشت های 
وبلاگ تان زده شد؟

قبل از اینکه به فرانسه بروم، در زمینه نوشتن و 
ادبیات، علاقه مند و فعال بودم. یکی از تفنن هایم 
در فرانســه، ثبت خاطراتم بــود و مجموعه این 
یادداشت ها در این کتاب دراماتیزه شد. اصلاً قصد 
اینکه یادداشت های وبلاگم به کتاب تبدیل شود، 
نداشتم. دوستانی در کشورهای دیگر داشتم که 
دربــاره اتفاقاتی که برایمــان می افتاد صحبت 

می کردیم، وبلاگ »ســفیر« را راه اندازی کردم 
که از این طریق با آن ها در ارتباط باشــم. همان 
زمان هم ایمیل هایی دریافت کردم که پیشنهاد 
خریداری مجموعه ایــن خاطرات را به من داده 
بودند اما فکرش را نمی کردم که روزی تبدیل به 
کتاب شود. در این وبلاگ، روزنوشت ها و خاطراتم 
را ثبت کردم. برخی از پســت های وبلاگم، عیناً 
در کتاب چاپ شده و برخی دیگر هم دراماتیزه 

شده است. 

 دلیل اینکه مسئله حجاب شما در فرانسه 
که خاطرات این کتاب آمده، پررنگ شد؟

عده ای نوشتند که محور این کتاب، مسئله حجاب 
است و برخی هم نوشتند که این کتاب سیاسی 
است! برداشت ها از این کتاب متفاوت بود اما من 
قصد نداشتم که با موضوع حجاب یا مناظره های 
اعتقادی، کتابی بنویسم فقط بخشی از خاطرات 

اجتماعی ام را که خیلی خاص بودند، نوشتم.

 شــما در مقدمه کتاب اشاره کردید که 
وقتی وارد فرانسه شدید شما را به عنوان 
یک مســلمان ایرانی می دیدند تا نیلوفر 
شادمهری، شاید عینی ترین موضوع برای 
این شکل دیده شدن، محجبه بودن شما 

بوده است؟
همینطور اســت اما حجاب من باعث شــد که 
وارد پرسش های دیگری هم بشوند.  در فرانسه، 
جمعیت ایرانی بســیار کم اســت و دیدن یک 

مسلمان ایرانی، جالب توجه. من اولین ایرانی بودم 
که وارد دپارتمان هنر پاریس شدم و طبیعی بود 
که پرسش های زیادی از ایران  داشته باشند چون 
اطلاعاتی که از رسانه هایشان درباره ایران به آنها 
داده شــده، غلط است به طوریکه اغلب آنها فکر 
می کردند که ما عرب زبان هســتیم و مستعمره 
یک کشور انگلیســی، و دلیل این را که به زبان 
انگلیسی مسلطم، به خاطر مستعمره بودن ایران 
می دانستند! گاهی هم اســتادان یک دانشگاه، 
اطلاعات بسیار غلطی داشتند طبیعی است که در 
این شرایط درباره ایران از من سؤال می پرسیدند.

 
 آیا حجاب شما برایتان هم مشکل پیش 
آورد چون در جایی از کتاب اشاره کردید که 
حجاب شما باعث عدم پذیرش شما در یکی 

از بهترین دانشگاه های فرانسه شده بود؟
آدم هایی که ظاهر ما را نپســندند، زیاد هستند 
و همه آنها هــم جزو افراد فرهیخته یک جامعه 
نیســتند. بســیاری از عوام در کوچه  و خیابان 

واکنش های منفی داشتند. 
البته خیلی هم غیرعادی نبود چون در کشوری 
لاییک حضور داشــتم که مسیحیت هم در آن 
جایگاهی ندارد. در فضای دانشــگاهی اما انتظار 

برخی برخوردها را نداشتم. 
فکر نمی کردم خانم دکتری که قرار است کارهای 
پذیرش مرا انجام دهد بــه وقت دیدنم، به جای 
ســؤالات علمی که مدیر تز دکترا باید بپرســد، 
حتی نخواهد که ســرصحبت را با من باز کند و 
همان ابتدا به من بگوید؛ قرار است این ریختی به 
دانشگاه بیایی؟! این حرف حال مرا گرفت چون از 
قشر دانشگاهی انتظار چنین برخوردی را نداشتم. 
ضمن اینکه ممنوعیت حجاب برای دانش آموزان 
لحاظ شده بود و قرار نبود که برای سطح دانشگاه 

باشد. 

 خودتان را بــرای هر نوع برخورد آماده 
کرده بودید؟

در سطح کوچه و بازار، بله ولی در سطح دانشگاه 
نه. به همین دلیل برایم اهمیت داشت که چطور 
می پوشم و چه رفتاری دارم. می دانستم که ظاهر 

من برای آن ها عادی نیســت، ســعی می کردم 
لباسی که می پوشم آراســته و دارای نمادهای 
ایرانی باشد. مانتوهایی با نقوش اسلیمی، سنگین و 
زیبا می پوشیدم.  آنجا ترک ها یا عرب های محجبه 
هم هستند و من سعی می کردم لباس های ایرانی 
اسلامی  بپوشم. ضمن اینکه نوع پوشش آن ها با 
ما بسیار متفاوت است، یعنی با اینکه حجاب سر 
دارند اما لباس های چسب بر تن می کنند که در 
چارچوب های پوششی ما نمی گنجد. جالب اینکه 
نوع پوشش من برای برخی از دوستان فرانسوی ام 
جالب بود و وقتی به ایران می آمدم برایشان شال 

هدیه می بردم. 
هنر دست دوزی روی مانتوهایم برای آن ها بسیار 
جالب توجه بود، در نوع پوششم سعی می کردم 
که سفیر فرهنگی ایران باشم. همه تلاشم این بود 
ذهنیت اشتباهی را که رسانه های آنجا از ایران در 

مردمشان ایجاد کرده بودند، اصلاح کنم. 

 یعنی این آمادگی را داشتید که در برابر 
رفتارهای غیردوســتانه، رفتاری دوستانه 

داشته باشید؟
بله ولی در نه فضای دانشگاه. چون تصور می کردم 
که با آدم های فهیمی  روبه رو هســتم ولی گاهی 
اتفاقاتــی در فضای علمی  برایــم رخ داد که مرا 

متعجب می کرد. 

 در بیان خاطرات، چه تدبیری داشتید تا 
شکل شعاری پیدا نکند؟

من بازخوردی نداشــتم که کتاب شعاری شده 
باشد. به نظرم وقتی شکل شعاری پیدا می کند که 
بخواهید حرف خودتان را به زور به ذهن مخاطب 

تحمیل کنید. 
من اتفاقاتی را که برایــم افتاده بود، ثبت کردم. 
ضمن اینکه اگر بحث می کردم چون این ویژگی 
شخصیتی من است، عضو هیئت مؤسس جامعه 
اسلامی  دانشگاه هنر بودم، آن هم در فضایی که 
بچه هــا از این مباحــث دور بودند. ضمن اینکه 
بورسیه بودم و کشورم برای تحصیل من هزینه 
کرده بود، حتی اگر با هزینه خودم هم می رفتم، 
دوست نداشتم که دیگران درباره ایران، حرف های 
غلط رســانه ها را باور کنند. نمی توانستم تحقیر 
نسبت به کشورم را تحمل کنم، برای همین وارد 

بحث می شدم.

 رهبر انقلاب هم توصیه به خواندن کتاب 
شما داشتند، چه حسی داشتید؟

خیلی خوشحال شدم چون اصلاً فکر نمی کردم 
که کتابم به دست ایشان رسیده باشد، چه برسد 
به اینکه ایشــان کتابم را مطالعه کرده باشند و 
خواندنش را توصیه کنند. برایم بسیار هیجان آور و 

خوشحال کننده بود.

گفت و گوی قدس با نیلوفر شادمهری، نویسنده کتاب »خاطرات سفیر«

می خواستم سفیر فرهنگی ایران باشم

در فرانسه، جمعیت ایرانی بسیار 
کم اســت و دیدن یک مســلمان 
ایرانــی، جالب توجه. مــن اولین 
ایرانــی بودم کــه وارد دپارتمان 
هنر پاریس شــدم و طبیعی بود 
که پرســش های زیادی از ایران  

داشته باشند

آنچه می خوانید
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